
Danske Handicaporganisationer – Randers
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV
Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com
Hjemmeside: www.dhranders.dk

Referat  fra  bestyrelsesmøde  i  DH  31.  oktober  2017  på
Hjernecenter Randers, Bakkevej 1, 8920 Randers NV.

Deltagere:
Elisabeth Sørensen, Landsforeningen Autisme
Birgit Urban, Diabetesforeningen
Dorthe Sørensen, Høreforeningen
Thomas Dall, PTU
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen 
Stig Kjeldsen, Blindesamfundet
Birgith Hansen, Lungeforeningen
Trine Juul, SIND
Anni Andersen, Dansk Handicap Forbund
Bent Lunø, LEV
Vitus Jordan, LEV
Ole Støvring, Hjerneskadeforeningen
Poul Erik Andersen, PTU
Leila Møller, Osteoperoseforeningen
Katrine Damsgaard, Lungeforeningen

Dagsorden:
1. Velkomst og præsentation.
2. Tilgængelighed. Anni Andersen vil give et kort oplæg om tilgæn-

gelighed, hvorefter der er mulighed for at stille spørgsmål.
3. Orientering fra formanden.
4. Økonomi.
5. Orientering om indstilling af kandidater til Handicapråd. Kandida-
    ter, der ønsker at opstille, har mulighed for en kort præsentation
    af sig selv.

    6. Orientering og drøftelse af dagsordenspunkter til Handicaprådets
        møde den 1. november 2017. Dagsorden kan ses på Randers
        Kommunes hjemmeside. 
    7. Orientering og drøftelse af Dronningborg Aktivitetscenter. 
    8. Nyt fra organisationerne.
    9. Nyt fra råd, nævn og udvalg.
   10. Hjemmesiden www.dhranders.dk.
   11. Eventuelt.

Ad punkt 1.  Velkomst og præsentation:
Flemming  indledte  og  bød  velkommen.  Anni  vil  orientere  om
tilgængelighed og Mette Birkmose vil  give en kort orientering om sit
arbejdsområde.

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI.
De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap.



Derefter var der spisning.

Ad  punkt  2.   Tilgængelighed.  Anni  Andersen  vil  give  et  kort
oplæg om tilgængelighed, hvorefter der er mulighed for at stille
spørgsmål.
Anni har været tilgængelighedskonsulent i Odense Kommune. Hun har
bl.a.  været  inddraget  i  byggerier,  naturen,  parkering,  badebro  og
gågade. Anni var i tilgængelighedsudvalget i Middelfart Kommune, hvor
man havde midler til tilgængelighed i Handicaprådet.

Flemming  tilføjede,  at  han  bl.  a.  har  kørt  med  vores
tilgængelighedskonsulent ud i Vorup Enge og været på Tradium. Det vil
være godt, hvis Anni vil  være med til  at forbedre tilgængeligheden i
Randers Kommune.

Ad punkt 2a.  Aktivitets- og Fritidskoordinator Mette Birkmose
giver en kort orientering om sit arbejde.
Mette Birkmose startede den 1. september 2017 i Randers Kommune.
Hun  tager  rundt  og  interviewer  foreninger  om  deres  ønsker  til
aktivitetstilbud.  På  hjemmesiden  www.handicap.randers.dk er  der  en
plan  over  aktivitetstilbud  i  det  nye  Dronningborg  Aktivitets  Center.
Næste  skridt  er  en  borgerinddragelsesproces.  Mette  kan  træffes  på
mail: mette.birkmose.christensen@randers.dk.

Ad punkt 3.  Orientering fra formanden:
Flemming orienterede i Asgers fravær. Vi havde et godt valgmøde den
23.  oktober  med  12  kandidater  fra  opstillede  partier/lister.  Der  var
mange tilhørere, og vi fik sendt mange signaler til politikerne. Der var
dog indvendinger om for lidt tid til spørgsmål og manglende teleslynge.

Der er formandsmøde i Viborg den 26. november 2017, som bl.a. vil
handle om tilgængelighed og de kommunale budgetter.

Den 6. december skal det nye byråd samles og bestemme hvem der
skal i Handicaprådet.

Den 10. november er fristen for at indstille kandidater til FU.

Ad punkt 4:  Økonomi:
Flemming oplyste, at vi har over 30.000,00 kr. på kontoen.

Ad  punkt  5:  Orientering  om  indstilling  af  kandidater  til
Handicapråd.  Kandidater,  der ønsker  at  opstille,  har  mulighed
for en kort præsentation af sig selv.
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Bent  Lunø  fra  LEV  fortalte,  at  han  har  meget  erfaring  indenfor
handicapområdet med udviklingshæmmede og erfaring fra Randers Bo-
og Erhvervstræning.

Anni Andersen fra DHF har været handicappolitisk aktiv i handicapråd
og er uddannet tilgængelighedskonsulent.

Elisabeth Sørensen fra Landsforeningen Autisme er i Handicaprådet og
engageret i skoleområdet. Hun har et bredt bagområde og arbejder i
Randers Kommune.

Ole  Støvring  fra  Hjerneskadeforeningen  har  været  formand  for
foreningen i 10 år og har siddet i Handicaprådet i 4 år.

Yvonne Gysloff fra Spastikerforeningen er fraværende. Hun sidder p.t. i
Handicaprådet.

Flemming Sørensen fra Scleroseforeningen har siden 1985 været ansat i
Randers Kommune. Han har siddet i Handicaprådet i 8 år og har været
landsformand  for  foreningen  i  12  år.  Han  tilføjer,  at  det  er  FU  der
bestemmer, hvem der skal indstilles.

Ad punkt 6:  Orientering og drøftelse af dagsordenspunkter til
Handicaprådets møde den 1. november 2017.
Dagsordenpunkterne er:
-Dispositionsforslag til fremtidens aktivitetshus. Det 1. spadestik tages
den 8. november kl. 13.00. Man drøfter forslag til indretning.  Der er
tegninger over DAC.
-Oplæg fra LEV. LEV har sendt brev til borgmesteren om førtidspension
og beskæftigelsesrådet.
-Udvælgelse af 3 navne til fremtidens aktivitetshus: Handicappens Hus,
Huset  Stenaltvej  eller  Huset.  Her  udspandt  der  sig  en  længere
diskussion.
-Status  på  implementering  af  ny  bostøttemodel.  Elisabeth  og  Trine
orienterede.
-Skrivelse fra Det Centrale Handicapråd om mennesker med handicap.
Det er en god rapport.

Ad punkt 7:  Orientering og drøftelse af Dronningborg Aktivitets
Center.
Punktet er drøftet under foregående punkter.

Ad punkt 8:  Nyt fra organisationerne:
LEV  afprøver  telefonmøder  i  stedet  for  tilstedeværelse  ved
bestyrelsesmøder.
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Elisabeth oplyste, at Autismeforeningen samlede 150 mennesker i aftes
til foredraget ”Autisme og stress”. Mange fagpersoner deltog.

Ad punkt 9:  Nyt fra råd, nævn og udvalg:
Elisabeth  fortalte,  at  risikoen  for  demens er  større,  når  man har  et
handicap i forvejen.

Ad punkt 10:  Hjemmesiden www.dhranders.dk:
Intet nyt.

Ad punkt 11:  Eventuelt:
Flemming orienterede om, at  Louise  Høgh snart  sender  slices  fra  sit
foredrag.

Der  er  julefrokost  den  5.  december  på  Gaia.  Indbydelse  udsendes
snarest.

Referent: Birgit Urban
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